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Jednání řídil předseda výboru poslanec Mareš

Přítomni dle prezenční listiny

Hlasování probíhá hlasovacím zařízením

K bodu 1. - sdělení předsedy

V úvodu posl. Kučera navrhl vypuštění prvního bodu čtvrtečního jednání 1. hlas. –
11,7,1

další změna programu – přesunutí zbývajících bodů ze čtvrtka na středu – 2. hlas. – 
19 (všichni) pro

K bodu 2. – bod z důvodu onemocnění posl. Matějů vypuštěn 

K bodu návrh věcného záměru školského zákona
Tento  bod  odůvodnil  za  MŠMT nám. Roupec a  řed.  Krejčí,  kteří  uvedli  v čem se
navrhovaná úprava odlišuje od stávající: např.
- charakteristika vzdělávacích programů a dosažený stupeň vzdělání
- další vzdělávání – nová problematika upravena zákonem
- vzdělávání cizinců
- zaměstnávání cizinců ve školách
- práva a povinnosti žáků a učitelů
- nová právnická osoba – např. školská právnická osoba - nezisková organizace
- přesun kompetencí na VÚSC
- změna kompetencí Rady školy
- Rada pro vzdělávání.
Zpravodajem byl posl. Mareš, který uvedl některé připomínky:
- žák musí být základem
- vzdělávání je věcí veřejnou,
- je třeba definovat cíle vzdělávání
- nesouhlasí s definicí základního vzdělání
-  organizace  vzdělávání  –  kvituje  povinné  vzdělávání  a  nikoli  povinnou  školní
docházku
- ukončení základního vzdělání – považuje navrženou úpravu za diskriminující
- stanovit práva a povinnosti žáků
- nerovnoprávné postavení škol dle zřizovatele
- je třeba dopracovat ČŠI
Rozprava:
- nám. Roupec – role žáka, školy a státu musí být vyvážena
- výkon státní správy a samosprávy
- zřizovatel školy MŠMT – půjde spíš o výjimky
- financování – jde o spornou věc, není ještě dopracováno
- zrovnoprávnění zřizovatele – není zatím jiné řešení
- sociální postižení – jde o technický výraz
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- v zákoně budou obsaženy cíle vzdělávání, jde o deklaratorní věc
- posl. Kučera – základní problém vidí ve vztahu k učitelství – zda-li liberalizace nebo
striktní  přístup,  státní  maturita,  vzdělávání  cizinců,  co je veřejný zájem, odvětvové
řízení a VÚSC, zdůraznil práva a zejména povinnosti všech zřizovatelů škol
- posl. Šojdrová – návrh usnesení – výbor doporučuje Ministerstvu školství, mládeže a 
tělovýchovy doplnit návrh věcného záměru zákona uvedením toho, jak budou 
naplněna ústavní práva občanů. (Viz např. Listina základních práv a svobod čl. 33.), 
upozornila na postup prací při vzniku Rady pro vzdělávání
- posl. Bartoš – posílení role žáků, role samosprávných orgánů, role státní správy a
financí, upozornil na britský a francouzský model na středoevropský (německý) model,
financování formou normativu na žáka sleduje i  kvalitativní hlediska, administrativní
kritéria nejsou všude stejná
- posl. Pleva – výuka pro praxi, přijímací zkoušky, ZUŠ poskytují stupeň vzdělání, u
speciálního  školství  je  pro  integraci  dětí  s tělesným  postižením,  považuje  ale  za
problematické integraci dětí hůře vzdělatelných
- posl. Mareš – normativ v textu není, podporuje normativní financování  přes žáka
- posl. Talíř – vymezení povinností a práv mezi státní správu, samosprávu, žák, chybí
stát a obec
- posl. Svobodová – učňovské školství, MŠ do systému
- nám. Roupec – do 30. června bude předložen věcný záměr do vlády
- posl. Ježek – seznámil poslance s dopisem učitelů z Rychnova
- posl. Brousek – upozornil, že lze účelově vázat prostředky u orgánu samosprávy
- posl. Pleva – VÚSC musí mít stanoveny jasná pravidla v zákoně

- hlasováno o návrh usnesení posl. Šojdrové – 3. hlas. – 14 (všichni) pro

K bodu 4. – různé

- předs. Mareš -  seznámil poslance s přípravou výjezdního zasedání do Strážnice a
výhledu do Brna nebo do Kroměříže

-  na  návrh  posl.  Bartoše  přijato  usnesení  ve  věci  Grantové  agentury  (viz  jednání
minulého výboru) – 4. hlas. –  15 (všichni) pro

po informaci předsedy podvýboru pro mládež posl. Turka:
- přijato usnesení ve věci předávání materiálů výboru FDM – 5. hlas. – 15 (všichni) pro
- přijato usnesení ve věci Grantové agentury směrem k Poslanecké sněmovně – 6.
hlas. – 10 pro

K bodu 5. – schválení programu a termínu další schůze

schválena pozvánka – 3. hlas. – 19 (všichni) pro
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        Radim  T u r e k   v. r.                                                  Petr  M a r e š   v.  r.
   ověřovatel            předseda

 výboru pro vědu, vzdělání,                     výboru pro vědu, vzdělání, 
kulturu, mládež a tělovýchovu                          kulturu, mládež a tělovýchovu 
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